
1 

  PROTOKÓŁ NR XXIII/2012 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 04 czerwca 2012 roku w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w 

Działoszycach. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 14.00. 

 

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Pan Zdzisław Leks – Burmistrz Miasta i Gminy 

2. Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz Miasta i Gminy 

3. Pani Krystyna Konderak– Skarbnik  Miasta i Gminy 

 

Do pkt. 1-go 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 

 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 14.00.  

Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady Pan Zygmunt Saracki . Stwierdził, że 

w sesji bierze udział 14 radnych i Rada jest uprawniona do podejmowania prawomocnych uchwał i 

wniosków. 

 

Do pkt. 2-go 

Uchwalenie porządku dziennego obrad . 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum radnych. 
2. Uchwalenie porządku dziennego obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy na 2012 
4. r. 

a) dyskusja 
b) podjęcie uchwały 
4. Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków oraz trybu finansowego wspierania rozwoju 
sportu w Gminie Działoszyce 
a) dyskusja 
b) podjęcie uchwały 
5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z obiektu sportowo-
rekreacyjnego. 
a) dyskusja 
b) podjęcie uchwały 
6. Zakończenie obrad sesji. 

 



2 

Pan radny Krzysztof Grądek – około dwóch minut przed sesją otrzymałem projekty uchwał, które 

dotyczą obiektu sportowo – rekreacyjnego w Działoszycach. Według mnie nad tymi uchwałami 

powinniśmy dokładniej porozmawiać. Stawiam wniosek,aby przełożyć głosowanie nad tymi 

uchwałami na normalną sesję a nie nadzwyczajną, nie możemy po prostu głosować na życzenie nad 

projektami uchwał, uważam,że potrzebny jest czas dla radnych nad zastanowieniem się nad tymi 

uchwałami i przede wszystkim zapoznaniem się z nimi. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

wniosek Pana radnego Grądka o przełożenie głosowania nad w/w  projektami uchwał na normalną 

sesję. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty większością głosów za/” - 4, „przeciw”- 0, 

„wstrzymał się od głosu” - 11/ 

 

Radni zwrócili się do Przewodniczącego o ponowne przeprowadzenie głosowania nad wnioskiem 

Pana Grądka, ponieważ według nich przeprowadzono je zbyt szybko i Przewodniczący nie 

przedstawił wniosku i nie każdy oddał swój głos tak jak chciał. 

Pan radny Andrzej Kołpak – moim zdaniem głosowanie zostało przeprowadzone prawidłowo. 

Wynik głosowania dla wszystkich jest jasny. 

 

Pan Burmistrz Miasta i Gminy – Zdzisław Leks – Wysoka Rado formę głosowania można 

powtórzyć, z zachowania Panów radnych z Działoszyc wynika, że nie chcą aby stadion w 

Działoszycach zaczął jak najszybciej funkcjonować i był udostępniony mieszkańcom. Uważam, że 

jeżeli Państwo chcą omówić w/w projekty uchwał to jest w każdym punkcie przewidziana dyskusja 

nad uchwałą, jeżeli ewentualnie wystąpiły by jakieś wątpliwości lub pytania na które nie 

moglibyśmy odpowiedzieć  w dyskusji to przełożymy przedmiotowe uchwały na inny termin. 

Natomiast jeżeli będziemy w stanie udzielić odpowiedzi na zadane przez Państwa pytania to 

według mnie nic nie stoi na przeszkodzie aby głosować nad w/w uchwałami. Mogliśmy dla spokoju 

i zamknięcia bram stadionu nie wprowadzać do porządku obrad sesji punków z w/w uchwałami, ale 

ten właśnie regulamin pozwala aby stadion zaczął funkcjonować bo jest on przecież dla ludzi. 

Stadion wybudowaliśmy wspólnie i chcę żeby on funkcjonował. Regulamin nie jest „na wieki” 

jeżeli życie podyktuje inne rozwiązania te które nie da się przewidzieć w chwili obecnej to nic nie 

będzie stało na przeszkodzie aby wprowadzić zmiany do regulaminu. Przełożenie głosowania nad 

przedstawionymi uchwałami na inny termin będzie przedłużeniem czasu na udostępnienie stadionu 

dla mieszkańców Gminy, ponieważ regulamin zawiera unormowania zachowań dla bezpieczeństwa 
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z niego korzystających. 

 

Pan radny Krzysztof Gradek – uważam ,że obrady sesji prowadzi Przewodniczący, który poddał 

pod głosowanie mój wniosek, a państwo radni wstrzymując się od głosu przy 4 głosach za 

przychylili się do mojego wniosku, który przeszedł. Proszę o zanotowanie tego w protokole. 

Uważam, że nie można stosować takiej zasady jaką stosowaliście przy głosowaniu nad członkami 

komisji rewizyjnej. Nie widzę problemu, aby za tydzień zwołać sesję i głosować nad tymi 

uchwałami.  

 

Pan radny Marek Kasprzyk – odniosę się do wypowiedzi Pana Burmistrza, który w swojej 

wypowiedzi zaznaczył, że radni z Działoszyc cieszą się z opóźnienia otwarcia stadionu. Pan 

Burmistrz uważa, że możemy zadawać pytania w dyskusji, ale żeby zadać sensowne pytanie to 

trzeba przede wszystkim zapoznać się z projektami tych uchwał i zastanowić się nad nimi, kto zada 

sensowne pytanie nie analizując tekstu. Chodzi nam tylko o to, aby dać nam czas na zapoznanie się 

z w/w projektami.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – Zygmunt Saracki – Pan Przewodniczący zaproponował pół 

godziny przerwy, aby radni mogli zapoznać się z projektami uchwał. 

Pan radny Stanisław Woźniak – uważam,że głosowanie było przeprowadzone zbyt szybko i część 

radnych nie zrozumiała nad jakim wnioskiem głosuje bo Przewodniczący go nie przedstawił Ja 

uważam, że 10 minut przerwy to wystarczający czas na zapoznanie się z treścią uchwał. 

Pani Sekretarz MiG – Krystyna Ciszek - uchwały dotyczą regulaminu porządkowego, który 

przecież nie jest dany raz na zawsze i w każdej chwili będzie można dokonać w nim zmian, aby 

stadion mógł zacząć funkcjonować zasadne jest podjęcie przedmiotowych uchwał. 

Pan radny Andrzej Kołpak – cieszymy się z tego obiektu, że już istnieje, że został ukończony, ale 

jeżeli my mamy zaakceptować regulamin to potrzebujemy naprawdę chwili czasu aby się z nim 

zapoznać. 

Pan radny Jan Banaszek – głosowanie zostało przeprowadzone zbyt szybko, jest to błąd 

Przewodniczącego, a z drugiej strony żebyśmy osiągnęli kompromis nic nie stoi na przeszkodzie, 

aby analizować w uchwałach punkt po punkcie i nad nimi dyskutować i zgłosił wniosek o ponowne 

przeprowadzenie głosowania nad  wnioskiem radnego Grądka. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – żeby ta sesja doszła do skutku musimy przede wszystkim 

przyjąć porządek sesji, rzeczywiście z mojej strony był błąd, że za szybko przystąpiłem do 

głosowania, być może nie wszyscy zagłosowali tak jak planowali. Uważam aby powtórzyć 

głosowanie nad wnioskiem, Pana radnego Grądka, a następnie dać szanse radnym żeby zapoznali 
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się z projektami uchwał. 

Pan radny Andrzej Kołpak – zróbmy 10, 15 minut przerwy abyśmy moli zapoznać się z uchwałami 

Pan radny Marek Kasprzyk – szanowni państwo przeszliśmy do spraw formalnych i zaczynamy się 

szarpać jak małe dzieci. Ja mam taka propozycję,że przegłosujmy ten wniosek, a ja mam prośbę, 

żeby padła deklaracja z ust Pana Przewodniczącego, że wrócimy rzeczowo jeżeli będą jakieś uwagi 

do projektów uchwał. 

Pan Przewodniczący Zygmunt Saracki  - regulamin można zmieniać wielokrotnie, ale chodzi o to 

żeby ten stadion zaczął funkcjonować. 

Pan Przewodniczący Zygmunt Saracki  - Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie  wniosek 

radnego Jana Banaszka o ponowne głosowanie nad wnioskiem Pana radnego Grądka. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty większością głosów za/” - 12, „przeciw”-1, 

„wstrzymał się od głosu” - 0/ 

Pan radny Andrzej Kołpak i Marek Kasprzyk nie brali udziału w głosowaniu. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 

 

Pan radny Krzysztof Gradek ponownie przedstawił swój wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego Grądka o 

przełożenie głosowania nad w/w  projektami uchwał na normalną sesję. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty większością głosów za/” - 3, „przeciw”- 11, 

„wstrzymał się od głosu” - 1/. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Zygmunt Saracki poddał pod głosowanie porządek obrad sesji, 

który został przyjęty większością głosów /  „za” - 14, „przeciw”- 1, „wstrzymał się od głosu” - 0/  . 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minut przerwy na zapoznaniem się z projektami 

uchwał. 

Liczba radnych po przerwie – 14 (sale opuściła Pani radna Jolanta Banaszek) 

 

Do pkt. 3- go 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy na 2012r. przedstawiła i omówiła 

Skarbnik MiG – Pani 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki odczytał projekt 
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uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  / ‘’za’’ – 14, ‘’przeciw’’ – 

0, ‘’wstrzymał się od głosu’ ’ – 1/. 

 

Do pkt. 4-go 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia warunków oraz trybu finansowego wspierania rozwoju sportu 

w Gminie Działoszyce przedstawiła i omówiła Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz MiG. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Pan radny Marek Kasprzyk – czy to ,że w uchwale jest mowa tylko o klubie sportowym, a nie o 

innych organizacjach to czy to wynika z ustawy czy o dotacje mogą ubiegać się również inne  

organizacje?, czy mogą to być również inne stowarzyszenia które w swoim statucie mają zapisaną 

działalność sportową, ale nie są klubami sportowymi?. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz MiG – o dotacje mogą ubiegać się  

stowarzyszenia których statuty w swej treści zawierają  zapisy dotyczące działalności sportowej, 

nazwa klubu sportowego pochodzi z ustawy o sporcie, a kluby działają w formie stowarzyszeń. 

Pan radny Krzysztof Grądek –  zadał następujące pytania: jakie kluby sportowe działają na terenie 

Gminy Działoszyce?, czy Pałac Sancygniów jest klubem sportowym?, na co może zostać 

przeznaczona dotacja?, co się stało ze sprzętem sportowym z Klubu Sportowego „ŚWIT” i czy klub 

rozliczył się z Urzędem?, dla kogo mogą być przeznaczone stypendia?, czy są ustalone zasady 

przyznawania stypendiów. Według mnie w kolejnym punkcie uchwały powinny być 

wyszczególnione zasady na jakich przyznawane będzie stypendium, dotacje mogą otrzymać kluby o 

zasięgu lokalnym, co to znaczy zasięg lokalny?, klub musi rozliczyć się z otrzymanej dotacji, a czy 

nie może być tak, że jeżeli nie wykorzysta w danym roku całej dotacji to ta dotacja zostaje w klubie 

do roku następnego? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz MiG  - osobiście wiem tylko o jednym 

klubie sportowym działającym na terenie Gminy Działoszyce, ale może być ich jest więcej, 

ponieważ każdy może taki klub założyć, a ich rejestracją zajmują się Sądy Rejestrowe i prowadzą 

ich ewidencję, kluby sportowe działają w formie stowarzyszeń, które w ramach swojej działalności 

zajmują się różnymi dyscyplinami sportowymi. Trudno jest mi odpowiedzieć na to pytanie czy 

Pałac Sancygniów jest klubem ponieważ nie wiem, czy ten klub został zarejestrowany jako 

stowarzyszenie, 

 

Klub Sportowy „ŚWIT” jest stowarzyszeniem, które ma  Zarząd i to pytanie należy zadać 
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prezesowi Świtu. Ponieważ za działalność i zarządzanie odpowiada zarząd i rozlicza się z tej 

działalności przed członkami Stowarzyszenia, a nie przed Urzędem. Stypendia. kontynuowała 

Sekretarz mogą być przeznaczone dla zawodników np. odznaczających się dużym talentem i 

potencjałem np. gry w piłkę nożną. W tej chwili trudno jest mi powiedzieć czy ktoś wystąpi o 

przyznanie takiego stypendium, uchwała o której dziś rozmawiamy jest uchwałą przyszłościową i 

to Zarząd Stowarzyszenia  będzie występował o takie wsparcie finansowe. Może być taka sytuacja, 

że klub otrzymując dotacje będzie musiał ją zwrócić ponieważ nie wykorzysta jej należycie i 

zgodnie z przeznaczeniem, albo o nią nie wystąpi. Zasięg lokalny działania klubu odnosi się do 

obszaru działania gminy, skoro jest mowa o zadaniach własnych gminy to otrzymać dotację można 

na zadania własne gminy, tak więc zasięg lokalny odnosi się do naszej gminy. 

 

Odpowiedzi odnośnie pytania Pana radnego Grądka związanego z  rozliczeniem się klubu z 

otrzymanej dotacji udzieliła Pani Krystyna Konderak – Skarbnik MiG – klub sportowy na koniec 

roku budżetowego musi rozliczyć się z dotacji, jeżeli nie wykorzysta wszystkich środków musi je 

zwrócić, nie ma takiej możliwości aby przeszły one na następny rok. 

 

Sale opuścił radny Bogusław Góra – stan radnych – 13 

 

Pan radny Andrzej Kołpak – w §  3 uchwały jest mowa o tym na co może być przeznaczona 

dotacja, pkt 3 dotyczy organizacji zawodów sportowych, a w §5 mówi o zasięgu lokalnym, czy te 

dwa § się wykluczają? 

 

Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz MiG – klub sportowy z terenu Gminy Działoszyce może 

organizować rozgrywki sportowe z innymi klubami sportowymi spoza naszej gminy, ale również 

sam może brać udział w takich rozgrywkach poza terenem Gminy i na to może otrzymać dotację. 

 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki odczytał 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku glosowania uchwała została przyjęta większością głosów  / ‘’za’’ – 12, 

‘’przeciw’’ – 0, ‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 1/. 

Do pkt. 5-go 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z obiektu sportowo-rekreacyjnego 

przedstawiła i omówiła Pani Krystyna Ciszek – Sekretarz MiG. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
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Pan radny Marek Kasprzyk – moje pytanie dotyczy dni otwarcia stadionu, w ciągu tygodnia stadion 

ma być otwarty tylko 4 dni, natomiast przez 3 dni w tym niedziele ma być zamknięty. Czy decyzja 

odnośnie dostępności stadionu została przemyślana i czy jest jakieś konkretne uzasadnienie tego, że 

stadion będzie otwarty w te dni? 

Pan radny Andrzej Kołpak – odniósł się do godzin otwarcia stadionu . Godzina 19 czy tez 20 w 

okresie letnim, wakacyjnym jest jeszcze młodą godziną. Wnioskuje o przedłużenie godzin otwarcia 

stadionu. 

Odpowiedzi na pytania udzielił Burmistrz MiG Zdzisław Leks -  Obiekt sportowy nie może być 

czynny 7 dni w tygodniu z uwagi na to, że musi on być porządkowany i przede wszystkim musimy 

zadbać o murawę boiska (koszenie trawy, podlewanie), jak również porządkowanie terenu. Jak 

powiedziałem na początku sesji, regulamin ten nie jest nadany raz na zawsze, jeżeli stadion w tych 

4 dniach będzie przepełniony to będziemy zastanawiać się nad jego udostępnieniem w dniach 

pozostałych. Jeśli chodzi o godziny otwarcia stadionu to w przypadku gdy rzeczywiście duża liczba 

mieszkańców będzie chciała korzystać ze stadionu w innych godzinach to postaramy się 

dostosować do tego regulamin. Nie mówię tutaj o dwóch trzy osobach, którym nie będą 

odpowiadać godziny otwarcia stadionu. 

Pan radny Marek Kasprzyk – obiekt sportowy zawiera również inne boiska (kort tenisowy) w 

których nie trzeba dbać o murawę, czy one nie mogą być otwarte dłużej. 

Pan radny Andrzej Kołpak -  niedziela jest dniem rodzinnym, wiele rodzin chętnie by przyszła na 

stadion w niedziele z dziećmi by się zrelaksować. Moim zdaniem powinien on być w niedziele 

otwarty. Tradycje chodzenia przez rodziny na stadion sa wieloletnie, to nie jest tak, że nikt tam nie 

przychodzi. 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Zygmunt Saracki odczytał 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie.  

 W wyniku glosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie   / ‘’za’’ – 12, ‘’przeciw’’ – 0, 
‘’wstrzymał si ę od głosu’ ’ – 1/. 
 
Do pkt. 6 -go 

Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem tematów sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zygmunt 

Saracki podziękował wszystkim przybyłym i zakończył obrady sesji 

 

Protokołowała 

Agnieszka Iwan 


